
 

 

Vejforum 2024, indlæg 

Titel: Markedsdialog og udbud af et konkret klimatilpasningsprojekt i Frederiksberg Kommune 

Tema: Udbud, Anlæg 

Emne: Anlægsprojekter, fremkommelighed, ledninger og LER, parkering, projektering, udbud og kontrakter 

samt vejens naboer. 

Hvorfor er indlægget relevant? 

Indlægget er relevant, fordi Frederiksberg Kommune gennem markedsdialog har vist, at det er muligt at 

optimere planlægningen af fremtidige projekter og gøre udbud mere effektive, når entreprenører og 

leverandører involveres allerede i planlægningsfasen. 

Hvad er det nye og innovative? 

Frederiksberg Kommune har gennem markedsdialog ønsket at inddrage entreprenører og leverandører i 

dialog om planlægning og udførelse af skybrudssikring, begrønning og forbedring af færdslen på 

vejområdet. 

Markedsdialogen er sket i to trin: Et fælles dialogmøde og en række separate dialogmøder. Der blev 

udarbejdet spørgerammer til drøftelse på dialogmøderne. 

Senere er der gennemført et konkret udbud på en specifik vejstrækning i et tæt bebygget område, med 

afsæt i de indhøstede erfaringer fra markedsdialogen. De kommende år vil der blive udbudt flere lignende 

projekter. 

De store udfordringer har været at sikre bedst mulige trafikale forhold og parkeringsmuligheder i 

anlægsfasen. 

Hvad kan andre lære af det? 

Markedsdialog kan medvirke til at skabe interesse blandt entreprenører og leverandører, og til at optimere 

projekter, udbudsmateriale og udbudsprocesser. 

Hvordan understøttes bæredygtighed og grøn omstilling? 

Kommunen har et ønske om at skybrudssikre og begrønne dele af vejnettet, til gavn for borgere, erhvervsliv 

og trafikanter. Ved det konkrete udbudte projekt bestod skybrudssikringen primært i etablering af 

regnvandskassetter i kørebanen, og begrønningen skete ved anlæg af plantebede i vejsiderne. 

Regnvandskassetterne er bygherreleverance.  
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